

## Еженедельник новостей МДС, 9-13 декабря 2019

### IBC Weekly News, December 9-13, 2019

#### 11 декабря

[Результаты исследования](#) по проекту SHADOW «Уровень теневой экономики в КР» презентованы на круглом столе.

Комитет МДС по человеческим ресурсам рассмотрел преимущества [электронной трудовой книжки](#), дистанционных трудовых отношений и др. современных IT-технологий.

Участники заседания [трехсторонней РГ](#) рассмотрели результаты анализа [законодательства в сфере труда женщин](#) в КР.

#### 12 декабря

На круглом столе генеральный директор ОсОО «Альянс Алтын» сообщил о [результатах деятельности](#) и планах компании.

Глава МДС принял участие в [церемонии вручения премии "Выбор HoReCa 2019"](#).

#### 13 декабря

В [панельной дискуссии GIZ](#) «Кыргызстан сегодня, завтра» глава МДС рассказал об основных вехах экономики и бизнеса в 2019, поделился опытом сотрудничества с GIZ.

Руководители МДС и проекта USAID по развитию предпринимательства и бизнес-среды рассмотрели [направления сотрудничества](#).

РГ обсудила изменения в постановление Правительства КР о [возмещении сельхозпотерь](#).

#### Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **9-13 декабря**.

#### Дайджест СМИ

#### December 11

The international SHADOW project presented [results of a research](#) on the level of **the shadow economy** in **Kyrgyzstan**.

The **IBC Human Resources Committee** considered [benefits of e-workbooks](#), distance labor relations and other modern IT technologies stressing the need for reform in this area.

An expanded [meeting of the tripartite working group](#) discussed the results of the analysis of **legislation in women's labor**.

#### December 12

At a roundtable in Bishkek, **Alliance Altyn** General Director announced the [results of the company's activities](#) and its plans.

IBC head took part in the [HoReCa Choice 2019 award ceremony](#).

#### December 13

At [GIZ panel discussion](#) "Kyrgyzstan now. **Kyrgyzstan tomorrow**", the IBC head told about the milestones of economy and business in 2019 and shared cooperation experience with GIZ.

Heads of IBC and the **Future Growth Initiative** USAID regional project discussed possible areas of cooperation in the food industry, light industry, ICT and tourism.

The WG discussed amendments to the Government resolution on **reimbursing agricultural losses**.

#### Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **December 9-13, 2019** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

#### Weekly media digest

Представляем [дайджест СМИ](#) за **6-15 декабря**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

- О чем говорит [зеркальная статистика](#) изменения импорта китайских товаров?
- Теперь [инвестору по проекту ГЧП](#) не надо утверждать тендерную документацию в Минфине.
- Сможет ли «Ат-Башы» [составить конкуренцию](#) казахстанскому «Хоргосу»?
- Российская таможня будет требовать [историю происхождения денег](#), перемещаемых через границы стран ЕАЭС.
- В Казахстане растет [инвестиционная поддержка сельского хозяйства](#).

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **December 6-15, 2019** on economy, business and investment.

- In this issue:
  - What is the [mirror statistics](#) in imports of Chinese goods?
  - PPP investors do not need now to approve the [tender documentation](#) at the Finance Ministry.
  - Will the [At-Bashi trade and logistics center](#) be able compete with Kazakhstan's Khorgos?
  - Russian customs will demand a [history of the origin of money](#) transported across the borders of the EAEU countries.
  - [Investment support for agriculture](#) is growing in Kazakhstan.

### События на 16-20 декабря

#### 16 декабря

Заседание МРГ по сокращению дублирующих показателей в формах государственной статотчетности.

#### 19 декабря

Заседание правления МДС.

Пресс-конференция по законопроекту о последствиях потребления табака в ИА 24.kg.

#### 20 декабря

Конференция «Промежуточные итоги реализации Национального плана действий по построению Открытого Правительства на 2018-2020 годы».

### Events for December 16-20

#### December 16

Meeting of the IWG to draft an action plan to reduce duplicate indicators in the state statistical reporting.

#### December 19

IBC Board meeting.

Press conference to discuss the bill on the effects of tobacco consumption at 24.kg news agency.

#### December 20

Conference "Interim results of the implementation of the National Action Plan for 2018-2020 to build an Open Government in Kyrgyzstan."

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

\*\*\*

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.